
ADDENDUM

Narrating Canadian Political Science: History Revisited: Presidential Address to the Canadian Political Science Association Toronto, Ontario May 30, 2017–ADDENDUM

YASMEEN ABU-LABAN

doi: <https://doi.org/10.1017/S000842391700138X>, Published by Cambridge University Press, 18 December 2017

During original publication of Abu-Laban (2017), the abstracts were not included. The English and French abstracts for the article are as follows:

Abstract. In this address, I argue that the organizational and ideational evolution of political science is closely interconnected with Canada's history and unequal social relations since Confederation. This is because organized political science in Canada was really at heart a national venture. As a consequence, in order to understand the ideas animating early political scientists we have to consider Canada's foundational status as a settler colony in the North American space, with a privileged place in the British Empire. This perspective may also help to highlight the distinct features of the colonial present which are giving rise to multiple sites of knowledge production—or multiple knowledges.

Resumé. Dans cette allocution, je soutiens que l'évolution institutionnelle et conceptuelle de la science politique est étroitement liée à l'histoire du Canada et à l'inégalité des relations sociales depuis la Confédération. Cela s'explique, je crois, par le fait que la science politique au Canada a vraiment été une discipline liée à l'entreprise nationale. Par conséquent, pour comprendre les idées qui ont animé les premiers politologues, nous devons considérer le statut fondamental du Canada comme une colonie de colons dans l'espace nord-américain, avec une place privilégiée dans l'Empire britannique. Cette perspective peut également aider à mettre en évidence les caractéristiques distinctes de l'héritage colonial aujourd'hui qui donnent lieu à de multiples sites de production de connaissances toujours liées à cet héritage.

Canadian Journal of Political Science / Revue canadienne de science politique

51:2 (June / juin 2018) 495–496

doi:10.1017/S0008423918000124

© 2018 Canadian Political Science Association (l'Association canadienne de science politique) and/et la Société québécoise de science politique

The online version of the article has been updated to include the abstracts.

Reference

- Abu-Laban, Yasmeeen. 2017. "Narrating Canadian Political Science: History Revisited: Presidential Address to the Canadian Political Science Association Toronto, Ontario May 30, 2017." *Canadian Journal of Political Science* 50 (4): 895–919.